
Kázanie brata Maria Brita  

Evanjelista Lukáš popisuje v Sk 15 prvý cirkevný koncil. Do Jeruzalema prišli zástupcovia veriacich zo 

všetkých vtedajších zborov. Riešil sa problém, ktorý nastal, keď niektorí z bratov židovského pôvodu 

chceli, aby sa noví veriaci nechávali obrezávať. V cirkvi vzniklo napätie. Niekedy sa stáva, že v cirkvi 

proti sebe stoja dve strany, ktoré majú dobré argumenty. Nakoniec sa podarilo nájsť riešenie, ktoré 

zdôrazňovalo základy i dôležité princípy. Proces obrátenia je zložitý a dotýka sa hĺbky osobnosti 

človeka. Svet okolo nás sa veľmi rýchlo mení. Nová generácia je otvorenejšia a lepšie zvláda zmeny. Ale 

nie všetky zmeny sú k lepšiemu. Keď chceme zmeny prijať v cirkvi, tak si musíme byť istí tým, že je to 

Božia vôľa. Náboženstvo nie je možné nikomu vnucovať. Musí vychádzať z rozhodnutia človeka. Je to 

práca Ducha Svätého. Proces obrátenia je u každého iný. Je potrebné čakať, kým príde ten správny 

okamžik. Rolu hrajú aj ďalšie faktory: vzdelanie, rôzne kultúry,… Napriek tomu je potrebné byť 

stotožnený so základnými princípmi viery a vieroučnými výrokmi. Táto konferencia však nebude riešiť 

tieto základné body, ale problémy, ktoré sa dotýkajú života ľudí. Cirkev adventistov je celosvetovou 

cirkvou. Čím viac je členov, tým ťažšie držíme pohromade. Avšak to, že držíme, to je dielom Ducha 

Svätého. Bez neho sa rozpadneme. Je to Duch Svätý, ktorý je garanciou jednoty. Dáva nám do srdca to, 

čo je dôležité. Momentálne zažívame „bolesti z rastu". K rastu patrí bolesť. Spoločný rast nie je ľahkou 

záležitosťou. Preto je potrebné riešiť všetko s modlitbou. Všetci to myslíme s cirkvou dobre, každý z 

nás chce pomôcť. Prosme preto Ducha Svätého, aby sme si boli schopní vzájomne načúvať. Skúsme 

veci vidieť aj očami toho druhého. Veď pozorné a opravdivé načúvanie je základom toho, aby sme si 

vzájomne rozumeli. My nie sme Duch Svätý, preto nevieme presvedčiť druhých. Je to Duch Svätý, ktorý 

má moc nás usmerňovať, keď sa mýlime. Prosme o to, aby sme boli otvorení k načúvaniu Božiemu 

hlasu. Veď chceme spoločne hľadať cestu, aby sme išli tam, kam nás vedie Boh. 


